
3 س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق شم�اره 88498445 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.
---------------------------------------------------

   جاده ناتمام و دست انداز هاي دردسرساز!
اردستاني- تهران: چند سال است كه در اتوبان امام رضا )ع( ساخت 
يك جاده دوبانده را شروع  كرده اند، اما اين پروژه در يكي دو سال گذشته 
به حال خود رها شده است چون اين مسير سر راه رفت و آمد قرار دارد 
و خودروهاي س��نگين هم از آنجا تردد مي كنن��د و از طرفي به خاطر 
بي كيفيتي آسفالت، دست انداز هاي بسيار خطرناكي در آنجا به وجود 
آمده كه جلوبندي خودروهايي را كه از آن مسير رفت و آمد مي كنند، به 

كلي به هم ريخته است. لطف كنيد به اطلاع مسئولان برسانيد.
---------------------------------------------------

   دولتمردان رازهاي دولتي را فاش نكنند 
اردلاني- تهران: لطفاً دوستان در دولت تدبير و اعتدال در صحبت ها 
مصلحت نظام را در نظر بگيرند. مثلًا در گفت وگوهايش��ان مي گويند، 
خزانه دولت خالي است يا اينكه سيستم دفاعي كشور با يك بمب نابود 
مي شود، اينها جزو راز هايي اس��ت كه بايد در درون دولت بماند. چون 

بازگويي آنها استرس به جامعه وارد مي كند. 
---------------------------------------------------

   عدم پرداخت هزينه هاي درمان ايثارگران!
كارمند اس�تانداري- تبريز: من جانباز 35 درصد هس��تم كه در 
استانداري آذربايجان شرقي خدمت مي كنم. طبق قانوني كه در مورد 
ايثارگران تصويب ش��د، اداره جاتي كه كارمند ايثارگر دارند، موظفند 
تمام هزينه هاي درمان آنها را پرداخت نمايند. اما استانداري آذربايجان 
با بهانه اينك��ه بودجه نداري��م از پرداخت هزينه هاي درماني س��ر باز 
مي زند. يكي نيست به آنها بگويد اگر كمبود هزينه داريد خرج ها و بريز 

و بپاش هاي خود را كمي كنترل كنيد.
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88498445سرويس اجتماعي

ميزان خانوارهاي تك نفره از مرز 7 درصد گذشت
لرزه بنياد خانواده با نفوذ سبك زندگي مجردي در بين جوانان

نتايج سرش�ماري س�ال 90 نش�ان داد تعداد 
خانواده ه�اي تك نفره نس�بت به س�ال 85، 
2 درصد رش�د داش�ته و از 5/2 درصد به 7/1 
درصد رس�يده اس�ت. حالا هم رئي�س مركز 
مطالع�ات و پژوهش ه�اي راهب�ردي وزارت 
ورزش و جوان�ان از پژوهش هاي�ي مي گوي�د 
كه نتاي�ج آنها ه�م افزايش گراي�ش جوانان 
به س�بك زندگي مج�ردي را تأيي�د مي كند. 
 آمار 23ميليون و 700 هزار نفري جوانان 14 تا 29 
ساله در كشور حكايت از اكثريت بودن اين قشر 
مهم و تأثير گذار جامعه دارد حتي اگر تعدادشان 
نسبت به سرشماري سال 85، 4/5 درصد كاهش 
يافته باشد. اين تعداد جوان فرصتي بي بديل براي 
رشد و توسعه و سرمايه گرانبهايي هستند كه اگر 
بدون برنامه ريزي رها شوند مي توانند به تهديدي 
جدي بدل و مج��ري تمام عياري براي س��بك 
زندگي مغاير با سبك اصيل ايراني اسلامي شوند. 
براي تغيير سبك زندگي هر جامعه اي بايد روي 

جوانان سرمايه گذاري كرد. 
به همين خاطر هم هست كه برنامه هاي نبرد نرم، 
تغيير فكر جوانان را از راه هاي مختلف نشانه گرفته 
اس��ت؛ چه فضاي مجازي و شبكه هاي اجتماعي 

باش��د و چه ماه��واره و برنامه هاي ش��بكه هاي 
فارس��ي زبان. اينها همه موجب شده تا ازدواج از 
اولويت ه��اي جوانان خارج ش��ده و نهاد مقدس 
خان��واده به عن��وان اصلي ترين ضامن س��لامت 

جامعه با تهديد مواجه شود. 
  غفلت از جوانان

 محمدتقي حس��ن زاده، رئيس مركز مطالعات و 
پژوهش هاي راهبردي وزارت ورزش و جوانان نيز 
در نشست خبري آغاز هفته پژوهش با بيان اينكه 
جوانان سرمايه هاي اجتماعي كشورها به حساب 
مي آيند، تأكيد كرد: متأس��فانه ما از اين موضوع 
غفلت كرده ايم. به گفته وي بر اس��اس مطالعات 
انجام شده مجامع بين المللي، چالش هاي اصلي 
جوانان در دنيا اشتغال، ازدواج، مشكلات فرهنگي 
و هويتي، مسكن، اوقات فراغت، معنويت و هويت، 
توس��عه فرهنگ فردي و بي توجه��ي به كرامت 

جوانان است. 
بنا به تأكيد حس��ن زاده در ح��ال حاضر دغدغه 
اش��تغال و ازدواج مهم ترين دغدغ��ه جوانان در 
تمام دنياس��ت با اين تفاوت كه ن��رخ بيكاري در 
ايران 25/5 اس��ت و نرخ بيكاري در جهان 12/7 
است يعني چيزي حدود نصف بيكاري در ايران 

اس��ت و دس��تگاه هاي برنامه ريز بايد ب��راي اين 
دغدغه جوانان راهكاره��ا و راهبردهاي اجرايي 

را تدوين كنند. 
   هشدار به پدر و مادرها 

مطابق بررس��ي هاي انجام ش��ده ازدواج از س��ر 
ليس��ت اولويت هاي جوانان خارج شده و كم كم 
آمار افرادي كه به س��بك زندگ��ي مجردي روي 
مي آورند بيشتر و بيشتر مي ش��ود. رئيس مركز 
مطالعات و تحقيقات راهبردي وزارت جوانان در 
پاسخ به س��ؤالي درباره تعداد جواناني كه تمايل 
به زندگي مجردي در كلانش��هرها دارند، گفت: 
نتايج تحقيقات حاكي از تمايل مجردها و جوانان 
به زندگي ف��ردي و مجردي اس��ت و اين وظيفه 
خانواده ها را براي س��وق دادن جوان��ان به دامن 

خانواده سنگين تر مي كند. 
وي از ارائ��ه آمار دقي��ق جواناني كه ب��ه زندگي 
مجردي روي آورده اند، امتناع كرد و درباره علت 
اين امتناع گفت: اي��ن تحقيقات براي حوزه هاي 
تصميم ساز و تصميم گير انجام شده است و نتايج 

آن نبايد رسانه اي شود. 
حس��ن زاده درباره جمعيت جوان ازدواج نكرده، 
گفت: در حال حاضر نگراني ها نسبت به جمعيت 

آماده به ازدواج اس��ت كه اين جمعيت بين سن 
25 تا 29 س��ال در حال افزايش است. به همين 
دليل به پدر و مادرها هشدار مي دهيم كه بايد آنها 
نقش اصلي را براي افزايش ازدواج فرزندانش��ان 
ايفا كنند و حمايت معنوي لازم را از فرزندانشان 

داشته باشند. 
به باور وي افزايش سن ازدواج به خاطر مشكلات 
اقتصادي نيست بلكه بر اس��اس تحقيقات انجام 
شده از سوي مركز مش��كلات فرهنگي و هويتي 
نقش مهمتري نسبت به مسائل اقتصادي دارند. 

   مشاوره هاي ناكارآمد مراكز مشاوره 
اگر چه در گذش��ته اي ن��ه چن��دان دور افراد در 
مواجهه با مشكلات به س��مت و سوي مشاوران 
س��وق داده مي ش��دند اما به گفته رئيس مركز 
مطالعات و تحقيقات راهبردي وزارت جوانان حالا 
ديگر نقش مراكز مشاوره به دليل ارائه راهكارهاي 
ناكارآمد بسيار كمرنگ شده و در حال حاضر بايد 
جوانان به خانواده برگردن��د و هويت آنها در نهاد 
خانواده شكل گيرد. حسن زاده با اشاره به اينكه 
مسكن و اوقات فراغت از ديگر چالش هاي حوزه 
جوانان اس��ت، گفت: متأس��فانه در بحث اوقات 
فراغت هيچ زمان مشخصي براي جوانان تعيين 
نشده است و موضوع اوقات فراغت براي جوانان 

شبانه روزي شده است. 
   افزايش بودجه مركز مطالعات و تحقيقات 

جوانان وزارت ورزش
وي با اش��اره به ايجاد كارگروهي براي بررس��ي 
جايگاه و س��اختار جوانان در هم��ه ابعاد زندگي 
درباره بودجه مركز مطالعات در سال آينده گفت: 
بودجه ما در سال گذشته 3 ميليارد تومان بود كه 
امسال اين بودجه 22 درصد رشد داشته است به 
اين معني كه تمامي دس��تگاه ها مكلف هستند 
يك ت��ا 3 درصد از بودجه خ��ود را براي پژوهش 
و تحقيق به موض��وع جوانان اختص��اص دهند 
كه با اين احتس��اب بودجه مركز 22 درصد رشد 

پيدا مي كند. 
  پژوهش درباره علل گرايش جوانان 

به وي چت و وايبر
رئيس مركز مطالعات و تحقيقات راهبردي وزارت 
جوانان همچني��ن از انجام 22 تحقيق در س��ال 
جاري در حوزه جوان��ان خبر داد و گفت: تحقيق 
درباره ش��بكه هاي وي چت و وايبر كه اين روزها 
گرايش جوانان نسبت به استفاده از آنها بسيار زياد 
شده در دس��تور كار قرار گرفته است ضمن آنكه 
حمايت از پايان نامه هاي دكترا تا سقف 15 ميليون 
تومان را نيز در برنامه هايمان ق��رار داده ايم. 97 
طرح پژوهشي نيز در استان ها داشته ايم كه نتايج 

آن در چهار ماهه سوم سال اعلام مي شود.

زهرا  چيذري
   گزارش  يك

از چك 3/5 ميليارد يورويي به بابك زنجاني تا افزايش 18درصدي حقوق بازنشستگان 

نوربخش: از 2 سال پيش ذخاير تأمين اجتماعي اضافه نشده است

 نظر آيت الله مكارم شيرازي
درباره استفاده از فيس بوك 

 فيس بوك شهر بي دروازه اي است 
كه مفسدان و شيادان هم در آن دكان دارند 

دفتر آي�ت الله ناصر مكارم ش�يرازي، 
نظ�ر اي�ن مرج�ع تقلي�د را درب�اره 
اس�تفاده از فيس ب�وك منتش�ر كرد. 
به گ��زارش »ايرنا«، به نق��ل از دفتر اين 
مرجع تقليد، جمعي از برادران و خواهران 
در نامه هاي متعدد خود نوشته اند: حضرت 
آيت الله مكارم ش��يرازي دلي��ل حرمت 

اشتراك در فيس بوك را بيان نمايند تا پاسخي براي پرسشگران باشد. 
آيت الله مكارم شيرازي نيز پاسخ داده است: عزيزان من! دليل آن روشن 
است و همان نشر گسترده فساد و انواع گناهان از اين طريق مي باشد. 

زيرا فيس بوك مانند ش��هر بي در و دروازه اي اس��ت ك��ه همه كس از 
دانش��مندان و افراد نخبه گرفته تا دزدان و ش��يادان و كلاهبرداران و 
كساني كه به انواع فساد آلوده اند، هر كدام در اين شهر مغازه اي دارند. 

وي ادامه داده است: آنان در اين مغازه ها گاه وسايل ضروري زندگي و در 
بسياري از موارد ابزار گناه و مفاسد و انحراف هاي اخلاقي فراگير و ايجاد 
اختلاف در ميان ملت ها با برچسب هاي زيبا و پوشش هاي فريبنده در 
اختيار همگان قرار مي گيرد. آيت الله مكارم شيرازي همچنين بيان كرده 
است: حال اگر ورود در اين شهر براي همه ممكن شود از جوانان كم سن 
و سال گرفته تا بزرگسالان ناآگاه و غير آنها آيا هيچ فرد آگاهي مي تواند 

ورود به چنين شهري را براي همه آزاد بگذارد؟
وي در بخش ديگري از پاس��خ خود آورده اس��ت: حتي جاسوس��ان و 
مفسدان في الارض مي توانند در اين شهر بي در و پيكر مبادله اطلاعات 
كنند و با رموز و اشاراتي بذر توطئه بپاشند. آيت الله مكارم شيرازي ادامه 
داده است: ما مي گوييم بايد بر مطبوعات و رسانه ها به طور عام، نظارتي 
باشد تا افراد فاسد و مفسد نتوانند از اين طريق جامعه را آلوده كنند، با 
اين حال چگونه فيس بوك بايد از هر قيد و شرطي آزاد باشد، آيا آزادي 

بي قيد و شرط در دنيا داريم؟
پاره اي از محدوديت هاي غربي به هيچ وجه مشكلي را حل نمي كند و 
تكثير اشكال، حل اشكال نيست. اين مرجع تقليد بيان كرده است: آري 
اگر ورود در اين شهر مخصوص افراد دانشمند و فرهيخته كه خوب و 
بد را كاملًا مي شناسند و سِره از ناسِره را تشخيص مي دهند آن هم براي 
تحقيقات اجتماعي آزاد بود، مانعي نداشت؛ درست مانند كتب ضلال 
كه فقها مطالعه آن را براي عموم تحري��م مي كنند ولي براي محققان 

مذهبي آزاد شمرده مي شود.

آفريقاي جنوبي به نلسون ماندلا رسيد 
روز گذش��ته طرح دو فوريتي جانمايي و نامگذاري معابري به نام هاي 
نلسون ماندلا و دكتر معتمدنژاد در ش��وراي شهر تهران مورد بررسي 
قرار گرفت و به تصويب رسيد. در جلسه بيست و نهمين شوراي شهر 
پايتخت، احمد مسجدجامعي، رئيس ش��ورا با گراميداشت خاطرات 
دكتر كاظم معتمدنژاد و بيان فعاليت هاي ماندلا از كميسيون اجتماعي 
درخواست كرد مكان مناسبي به نام دكتر معتمدنژاد و بخشي از خيابان 

آفريقاي جنوبي را نيز به نام ماندلا نامگذاري كنند. 
همچنين در ادامه جلسه شورا، برخي اعضاي شورا همچون اسماعيل 
دوستي به شهردار تهران درخصوص تغييرات ساختاري خارج از قانون 

و ساخت و ساز هاي غيرمجاز تذكر دادند. 
   تهيه پيوست فرهنگي براي طرح هاي شهري 

رئيس كميسيون فرهنگي شورا نيز با اشاره به اينكه مباحث فرهنگي 
در بودجه شهرداري مظلوم واقع شده است، پيشنهاد داد براي استفاده 
از بخشي از درآمد مازاد شهرداري تهران در بخش فرهنگي راهكارهاي 

ديگري در نظر گرفته شود. 
مجتبي شاكري پيشنهاد كرد پيوس��ت فرهنگي براي تمام طرح ها و 
لوايح تهيه و در بحث بودجه سال 93 در نظر گرفته شود و اين موضوع 

به كميسيون فرهنگي و اجتماعي شورا ارائه شود.
   درخواست براي ساماندهي محله هاي اسام آباد و فرحزاد

مرتضي طلايي، نايب رئيس شوراي شهر تهران نيز با نام بردن از محلي 
به نام »كامپ« در محدوده اطراف خوابگاه دانشجويي دانشگاه صنعتي 
شريف گفت: اين محله وضعيتي اسفبار دارد و از پليس خواسته ايم تا 
نسبت به اين شرايط وارد عمل ش��ود و براي اين محله طرح موضعي 
تهيه شود. طلايي اضافه كرد: البته فقط در اين محله نيست و بايد در 
مورد محله اسلام آباد و فرحزاد نيز كه شرايطي مشابه دارند، اقدامات 

لازم صورت گيرد. 
پرويز سروري نيز با تأكيد بر اينكه بايد ساخت و ساز هاي غيرمجاز در 
دره پونك كه در حال انجام اس��ت، ساماندهي ش��ود، گفت: البته اين 
موضوع تنها با عزم شهرداري محقق نمي شود و بايد دستگاه هاي ديگري 

نيز به اين موضوع ورود پيدا كنند. 
تقي پور، سخنگوي شوراي شهر تهران نيز با اشاره به شرايط نگران كننده 
محله اسلام آباد گفت: اين محله تنها نامش اسلام آباد است، اما مثل خود 

اسلام مظلوم واقع شده است. 
وي افزود: در اي��ن محله مغازه ه��ا و تعمير گاه هايي ب��دون مجوز كار 
مي كنند و بايد برچيده ش��وند. همچنين يك پل در اين منطقه وجود 
دارد كه هنگام شب تبديل به تگزاس مي شود و بايد نسبت به ساماندهي 

اين محل توجه ويژه صورت گيرد.
همچنين بحث وجود چادر معتادان در اطراف اتوبان نيايش و شرايط 
نگران كننده آن��ان نيز از ديگر موضوعاتي بود كه در جلس��ه ش��ورا از 
س��وي برخي از اعضا به آن اش��اره ش��د و از معاونت خدمات شهري 
شهرداري تهران درخواست ش��د تا به اين موارد رس��يدگي شود كه 
رحمت الله حافظي، رئيس كميسيون سلامت شورا نيز با انتقاد از نبود 
پيوست سلامت و محيط زيست براي پروژه هاي شهرداري گفت: اگر 
پيوست س��لامت در تونل توحيد اجرا مي شد، ش��اهد آن نبوديم كه 
موتورسيكلت سواران در آن بيهوش شوند و بعد هزينه هاي اضافي براي 

جبران خسارت پرداخت شود. 
    هزينه 120 هزار توماني براي امحاي هر موش 

همچنين رحمت الله حافظي در حاشيه جلسه شورا اعلام كرد براي از 
بين بردن هر موش در تهران 120 هزار تومان هزينه مي شود. 

وي با اش��اره به مجموع بودجه هايي كه ب��راي تحقيقات، اجراي 
تله گذاري، عقيم سازي و ساير روش هاي امحاي حيوانات موذي از 
جمله موش در تهران انجام مي شود، گفت: اگر هزينه صرف شده 
را بر تعداد موش ها در تهران تقسيم كنيم عدد 120 براي هر موش 

مرده به دست مي آيد. 
اين پزشك متخصص در ادامه گفت: »به نظر مي رسد رفتار هاي اشتباه 
شهروندان از جمله ريختن پس��ماند غذاها به خصوص فست فودها در 
جوي آب  و معابر، باعث مي ش��ود روش هاي ش��هرداري براي امحاي 
حيوانات موذي پاس��خ ندهند، زيرا كافي است موشي كه با تله گذاري 
مسموم شده است، بخشي از س��بزيجات تازه دور ريخته شده توسط 

مغازه داران را بجود تا اثر سم خنثي شود.« 
رئيس كميسيون بهداشت و محيط زيست شوراي شهر تهران توصيه 
كرد: »به شهرداري اعلام كرده ايم بهتر است روش هاي علمي تري 
را براي امحاي حيوانات موذي در پيش گيرد، زيرا روش هاي فعلي 

بسيار گران و ناكارآمد است.

بيژن  سوراني

با انتقاد از وضعيت اقامه نماز در كشور 
 حجت الاسلام قرائتي: 

بسيج پرچمدار نماز اول وقت باشد 
حجت الاس�ام محس�ن قرائتي در جمع فرمانده�ان پايگاه هاي 
مقاومت س�پاه تهران، وضعي�ت اقامه نماز در كش�ور را نامطلوب 
توصيف كرد و گفت: ش�ما پرچمدار نماز اول وقت ش�ويد و آن را 
هم از خانه هايتان و از مسجد محلتان و از پايگاه بسيج خود آغاز 
كنيد و اگر يك ميلي�ون آدم در ايران تصميم بگيرن�د نماز را اول 
وقت بخوانند، قطعاً بركاتي براي جامعه به همراه خواهد داش�ت. 
حجت الاس��لام محس��ن قرائتي، رئيس س��تاد اقامه نم��از در گردهمايي 
»ياوران نماز« كه روز گذشته با حضور فرماندهان پايگاه هاي مقاومت سپاه 
تهران)ويژه خواهران( برگزار شد، طي س��خناني به اهميت اقامه نماز اول 
وقت پرداخت و گفت: در كش��ور ما وضع نماز مطلوب نيست و نياز به يك 
نهضت و تبليغات وسيع دارد. كشورهايي كه ما شايد قبولشان هم نداريم در 
اين مورد به ما خرده مي گيرند كه چرا نماز در جمهوري اسلامي ايران بايد 
چنين وضعي داشته باشد و حتي اذان حلقومي در ايران نادر باشد. به گزارش 
»مهر«، وي با اشاره به اهميت نماز اول وقت، اذان را تلفن خدا توصيف كرد 
و افزود: بايد از يك جا نهضت احياي نماز اول وقت و جماعت را شروع كنيم 
و تصميم گرفتيم اين مسئله را از بسيج شروع كنيم. حجت الاسلام قرائتي 
خطاب به فرماندهان پايگاه هاي مقاومت سپاه تهران گفت: شما پرچمدار 
نماز شويد و آن را هم از خانه هايتان و از مس��جد محلتان و از پايگاه بسيج 
خود آغاز كنيد و اگر يك ميليون آدم در ايران تصميم بگيرند نماز را اول وقت 

بخواند قطعاً بركاتي براي جامعه به همراه خواهد داشت.
---------------------------------------------------

8 ميليون نفر در نوبت اعزام به حج 
ظرفيت تمتع تا 20سال آينده تكميل شد 

رئيس س�ازمان حج و زيارت با اش�اره 
ب�ه اينك�ه ظرفي�ت تمتع تا 20 س�ال 
آين�ده تكميل اس�ت، گف�ت: در حال 
حاضر ي�ك ميلي�ون و 500ه�زار نفر 
در نوب�ت اعزام به حج تمتع هس�تند. 
س��عيد اوحدي در گفت وگو ب��ا خبرنگار 
»مهر« با بيان اين مطلب افزود: براساس 
آمارهاي جمع آوري شده در حال حاضر 8 ميليون نفر در نوبت اعزام به 
حج تمتع و عمره مفرده هستند كه از اين تعداد 6 ميليون و 500 هزار نفر 
متقاضي عمره و مابقي متقاضي تمتع هستند. وي در مورد طولاني شدن 
س��ال هاي انتظار براي اعزام به تمتع نيز گفت: به دليل پروژه عمراني 
كه سه س��ال زمان مي برد، وزارت حج عربستان س��هميه تمتع همه 
كشورها را 20 درصد كاهش داده اس��ت و برهمين اساس سال هايي 
كه متقاضيان بايد در نوبت اعزام باشند نيز بيشتر شده است. اوحدي 
در مورد ثبت نام هاي جديد نيز گفت: با توجه ب��ه تعداد افراد در نوبت 
فعلًا هيچ برنامه اي براي ثبت نام جدي��د تمتع نداريم چون براي اعزام 

متقاضيان به تمتع 20 سال زمان نياز است.  
---------------------------------------------------

 اجراي قانون مشاغل سخت 
براي خبرنگاران از سر گرفته شد  

مديرعام�ل صندوق حماي�ت از نويس�ندگان از پيگي�ري جدي 
اين صن�دوق ب�راي اجرايي ش�دن قانون مش�اغل س�خت براي 
خبرنگاران خب�ر داد و گفت: اج�راي اين قانون توس�ط صندوق 
حمايت از نويسندگان با هماهنگي وزارت ارشاد از سر گرفته شد. 
مهدي شجاعي در گفت وگو با »فارس« درباره آخرين جزئيات قانون 
مشاغل س��خت در مورد خبرنگاران اظهار داش��ت: هم اكنون در حال 
انجام مقدم��ات لازم به منظ��ور تحقق اين مهم هس��تيم. مديرعامل 
صندوق حمايت از نويسندگان،  روزنامه نگاران و هنرمندان ادامه داد: 
طي روزهاي گذشته جلسه اي با حس��ين انتظامي، معاون مطبوعاتي 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي به اين منظور برگزار و مقدمات پيشبرد 
اين امر فراهم شد. وي بيان داش��ت: نتيجه جلسه اين بود كه قرار شد 
صندوق حمايت از هنرمندان، نويسندگان و روزنامه نگاران كماكان اين 
بحث را دنبال و ساز و كار آن را فراهم كند. گفتني است اجراي قانون 
مشاغل سخت و زيان آور نسبت به روزنامه نگاران و خبرنگاران در دولت 
هشتم تصويب شده بود، اما تاكنون خبرنگاران و روزنامه نگاران هنوز 

نتوانسته اند از مزاياي اين قانون بهره مند شوند. 
---------------------------------------------------

ماهواره تدبير بر سكوي پرتاب قرار گرفت  
رئي�س دانش�گاه عل�م و صنع�ت از آمادگ�ي پرت�اب ماه�واره 
تدبي�ر خب�ر داد و گفت اي�ن پرت�اب ب�ه زودي انجام مي ش�ود. 
به گزارش »جوان«، محمدسعيد جبل عاملي در حاشيه مراسم گراميداشت 
هفته پژوهش و مراسم تقدير از پژوهشگران برگزيده دانشگاه علم و صنعت 
گفت: تدبير همان ماهواره نويد 2 است كه از سوي دانشگاه علم و صنعت 
چندي پيش به رياست جمهوري تقديم شد. اين ماهواره به نام دولت دكتر 
روحاني كه دولت تدبير و اميد است، از نويد2 به »تدبير« تغيير نام يافت. وي 
ويژگي اين ماهواره را عكس برداري با كيفيت بالاتر نسبت به ماهواره نويد 
دانست. پيشتر اعلام ش��ده بود كه ماهواره تدبير در راستاي طرح ماهواره 

نفر از محققان ساخته شده است. ظفر 2، با همكاري حدود 80 

كنگ�ره ش�هداي جه�اد علم�ي ب�ا حض�ور 
اعض�اي خان�واده اين ش�هيدان و اس�تادان 
عل�وم هس�ته اي21آذر در مرك�ز بين المللي 
همايش ه�اي صدا و س�يما برگزار مي ش�ود. 
دبير اين كنگره در نشس��ت خبري ب��ا اعلام اين 
خبر و با بيان اينكه اين كنگره با محوريت شهداي 
جهاد علمي؛ ش��هيدان مجيد شهرياري، مسعود 
عليمحمدي، سردار حسن طهراني مقدم، محسن 

احمدي روش��ن و داريوش رضايي ن��ژاد برگزار 
خواهد شد، به محورهاي اصلي اين همايش اشاره 
كرد و گفت: پاسداشت مجاهدت هاي شهدا به ويژه 
ش��هداي علمي، تبيين مقام علمي و معنوي اين 
شهيدان، گسترش فعاليت هاي فرهنگي مرتبط 
با شهداي علمي، معرفي ابعاد شخصيتي شهداي 
شاخص علمي و انسجام بخش��ي آثار فرهنگي و 
هنري در اين زمينه از اهداف برگزاري اين كنگره 

اس��ت. حجت الاس��لام عباس نصيري فرد افزود: 
فعاليت هاي اين كنگره از دو سال پيش آغاز شد 
و برگزاري جشنواره هاي ش��عر، آثار خبرنگاران، 
فيلم، فيلمنامه و مقالات علمي ش��هداي علمي 
در راس��تاي اهداف اي��ن كنگره بوده اس��ت. وي 
رونماي��ي از پنج عنوان كتاب مرتبط با ش��هداي 
جهاد علم��ي را از برنامه هاي جنب��ي اين كنگره 
بيان و اضافه كرد: براي تهيه و چاپ اين كتاب ها، 

دو سال فعاليت شده اس��ت ضمن اينكه از افراد 
و گروه هاي تخصصي براي نظ��ارت در تهيه اين 
كتاب ها بهره برده ايم. دبير اين كنگره گفت: عبور 
از مرزها، گزارش يك راز، چراغ خاموش، شعله هاي 
خيس لبخند و جسارت عليه دلواپسي عناوين اين 
كتاب هاست. حجت الاس��لام نصيري فرد برپايي 
نمايش��گاهي از عكس ش��هداي علمي را از ديگر 

برنامه هاي جنبي اين جشنواره برشمرد.

كنگره شهداي جهاد علمي فردا برگزار مي شود
   خبر

مديرعامل سازمان 

علي خدايي بيجاري
 تأمي�ن اجتماع�ي    گزارش  2

در خصوص فعاليت 
100روزه اين سازمان، به خبرنگاران پاسخ گفت. 
وي در ابت�دا تصريح كرد كه در س�ازمان تأمين 
اجتماعي پاس�خگو ب�ودن و ش�فافيت بايد در 
اولويت كاري مديران قرار بگيرد و جلسات پاسخ 
به س�ؤالات خبرنگاران بايد به ص�ورت متعدد 
برگزار شود. وي در خصوص ابهامات و تخلفات 
مالي، اطاعات جديدي به اصحاب رس�انه داد. 
به گ��زارش خبرنگار اجتماعي » ج��وان «، صبح 
روز گذش��ته اولين كنفرانس خبري دكترسيد 
محمد تقي نوربخش برگزار ش��د. در ابتداي اين 
نشست نوربخش به عملكرد 100 روزه سازمان 
تأمين اجتماعي اشاره كرد و گفت: اقدامات قابل 
توجه��ي انجام ش��ده و وضعيت فعلي س��ازمان 
نسبت به پنج ماهه گذش��ته بهبود يافته است. 
همچني��ن مطالب��ات داروخانه ها تا م��رداد ماه 
پرداخت ش��ده و 170 قلم دارو، تحت پوش��ش 
س��ازمان تأمين اجتماعي براي مداواي بيماران 
خاص مثل بيماران دياليزي، هموفيلي و كليوي 
در آمده است كه مزايايي ايجاد شده تا بخشي از 

مشكلات مالي آنها را برطرف  كند. 
معاف كردن فرزندان س��وم از پرداخت س��رانه و 
نيز قرار گرفتن سازمان تأمين اجتماعي به عنوان 
عضو هيئت رئيس��ه ش��وراي بين المللي تأمين 
اجتماعي از ديگر اقدامات اين س��ازمان در 100 
روز گذش��ته بوده اس��ت. نوربخش در اين رابطه 
مي گويد: مطمئناً قرار گرفتن اين سازمان در يك 
نهاد بين المللي موجب مي شود تا سه سال آينده 

شاهد اقدامات مؤثر در اين سازمان باشيم. 

  بودجه غير شمول براي كمك به بيماران 
نيازمند است نه پاداش مديران 

نوربخش با اشاره به اينكه تأمين اجتماعي 240 
بنگاه اقتصادي را در زير مجموعه خود دارد، اظهار 
داشت: بايد مكانيزم حقوق، دستمزد و پاداش به 
مديران اين بنگاه اقتصادي مش��خص شود. بايد 
حق الزحمه آنها متناس��ب با آنچه عرف اس��ت، 
پرداخت ش��ود و بايد بودجه شمول و غيرشمول 
س��ازمان تأمين اجتماعي مش��خص شود و يك 
ريال از اين بودجه به نظر م��ن نبايد به نهادهاي 
حمايتي داده ش��ود؛ چراكه بودجه شمول براي 
اين تعريف ش��ده كه اگر بيمه ش��ده اي از عهده 
هزينه هاي سنگين درماني خود برنيايد، سازمان 
از بودجه غير ش��مول طبق قان��ون كمك هايي 

به اين افراد خواهد كرد اما ب��ا وضعيت به وجود 
آمده افرادي كه از بودجه غير ش��مول س��ازمان 
تأمين اجتماعي به صورت غير ضابطه مند س��وء 
استفاده كرده اند بايد براساس قانون و مقررات با 
آنها برخورد شود و تحقيق و تفحص صورت گرفته 
برخي از موارد را در اين باره روش��ن كرده است. 
وي با بيان اينكه در گذشته از هر 8 هزار ميليارد 
تومان، هزار ميليارد به ذخاير اين سازمان اضافه 
مي ش��د كه در دو س��ال اخير اين اتفاق نيفتاده 
است، گفت: موضوع تحقيق و تفحص در سازمان 
تأمين اجتماعي مربوط به مديريت هاي س��ابق 
و دولت ه��اي قبلي ب��وده اس��ت. مديريت فعلي 
سازمان نيز تمام همكاري را در جهت نتيجه بهتر 
اين تحقيق و تفحص انجام داده اس��ت. اين مقام 

مس��ئول در ادامه با بيان اينكه در اين تحقيق و 
تفحص موضوع چك 3/5 ميليارد يورويي تأمين 
اجتماعي به بابك زنجاني نيز مطرح شده است، 
اظهار داشت: چك هاي تضميني سازمان به بابك 
زنجاني در قبال مواردي بوده اس��ت كه بلاك و 
توقيف شده اند. بنده روزهاي اول، مكاتباتي نيز 
با مسئولان اين سازمان در اين باره داشتم كه اين 
موضوع در سازمان تأمين اجتماعي مراحل نهايي 

را طي مي كند. 
وي به جهت جلوگيري از ايجاد شائبه در خصوص 
مزايايي مانن��د بهره وري، كاران��ه، اضافه كاري و 
تسهيلات خريد خودرو و مسكن گفت: سازمان 
تأمين اجتماعي، پرس��نل و نيروهاي��ي دارد كه 
براي افزايش به��ره وري تلاش مي كنن��د و بايد 
مانند هر سازمان ديگري مزاياي انگيزشي براي 
آنها ديده شود و اين مزايا ادامه مي يابد چون اين 
مزايا و تسهيلات غير معمول نيست و از 30 سال 
پيش تاكنون به پرسنل پرداخت مي شده است. 
اما مزاياي غير متعارف و خارج از حدود آن چيزي 
است كه در تحقيق و تفحص به آن پرداخته شده 
و قوه قضائيه اين م��وارد را پيگيري مي كند. كما 
اينكه با توجه به مقتضيات و ش��رايط س��ازمان 
احتمال دارد در يك سيس��تم مديريتي مزاياي 

انگيزشي بازنگري شود. 
مدير عامل س��ازمان تأمين اجتماعي در پايان 
به اقدامات مهم ديگري اش��اره ك��رد و درباره 
افزايش حقوق مس��تمري بگيران در سال 93 
اظهار داشت: هيئت دولت بايد در اين خصوص 
تصميم بگيرد ول��ي امي��دوارم حداقل حقوق 
اجتماعي  مستمري بگيران و بازنشستگان تأمين 

18 درصد افزايش يابد.


